
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 27.11.2023 roku. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z 13.11.2023 roku. 

6. Sprawy mobilności. 

7. Omówienie projektu budżetu gminy Suchy Las na rok 2024 – cz. III procedowania – Wieloletni 

Plan Finansowy.   

8. Plan pracy komisji na rok 2024.  

9. Sprawy bieżące. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca J. Pągowska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości oraz 

stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został 

przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 5. 

Protokół z dnia 13.11.2023 roku został przyjęty jednomyślnie.  

 

Ad. 6. 

Pan Bogdan Frąckowiak, koordynator prac Zespołu ds. aktualizacji Planu Mobilności dla Metropolii 

Poznań, zarazem wicedyrektor biura Stowarzyszenia Metropolia Poznań i pani Ewelina Jankiewicz 

omówili inicjatywę planu zrównoważonej mobilności. "Plan Zrównoważonej Mobilności dla Metropolii 

Poznań do roku 2040" - to długoterminowa wizja, zawierająca konkretne cele w zakresie poprawy 

transportu na jej obszarze. Plan określa kierunki rozwoju transportu publicznego i prywatnego, które 

pozwolą połączyć oczekiwania mieszkańców i obecne wyzwania stojące przed Poznaniem i metropolią.  

 

Plany Zrównoważonej Mobilności Miejskiej są koncepcją, która przyczynia się do osiągania 

europejskich celów w zakresie klimatu i energii. Łączą strategiczne podejście do planowania transportu 

z planowaniem przestrzennym, ochroną środowiska oraz zdrowia.  

 

Przyczynami tworzenia SUMP (Sustainable Urban Mobility Plan) są: ewolucja kierunków rozwoju miast 

europejskich i zmiany w ich systemach transportowych, istotne zmiany w dziedzinie mobilności, 

potrzeba stawiania ambitnych celów w dziedzinie transportu, bezpieczeństwa, klimatu i zdrowia, 

zwiększenie dostępności transportowej, zapewnienie bezpiecznego, zrównoważonego i 

niskoemisyjnego transportu w ramach miejskich obszarów funkcjonalnych oraz konieczność poprawy 

jakości środowiska naturalnego. 



SUMP dla Metropolii Poznań został opracowany przez Stowarzyszenie Metropolia Poznań we 

współpracy z członkami tego stowarzyszenia - Miastem Poznań, Powiatem Poznańskim, 21 gminami 

wchodzącymi w skład Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Poznania.  

 

"Plan Zrównoważonej Mobilności dla Metropolii Poznań do roku 2040" stanowi SUMP dla stolicy 

Wielkopolski oraz gmin Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego (MOF) Poznania i ma służyć poprawie 

mobilności mieszkańców, jakości życia oraz dążenia do zrównoważonego transportu. Jednym z 

głównych celów dokumentu jest zmniejszenie negatywnego wpływu transportu na środowisko, 

takiego jak: zanieczyszczenie powietrza, hałas czy emisja gazów cieplarnianych. Warunkiem tych zmian 

jest zwiększenie roli środków transportu przyjaznych środowisku.  

 

"Plan Zrównoważonej Mobilności dla Metropolii Poznań do roku 2040" powstał przede wszystkim dla 

mieszkańców. Ma spełniać ich potrzeby w zakresie transportu publicznego, dlatego istotne elementem 

były konsultacje. Na przełomie czerwca i lipca odbyły się spotkania, na które zaproszeni byli wszyscy 

mieszkańcy Metropolii Poznań (czyli gmin: Buk, Czerwonak, Dopiewo, Kleszczewo, Komorniki, 

Kostrzyn, Kórnik, Luboń, Mosina, Murowana Goślina, Oborniki, Pobiedziska, Poznań, Puszczykowo, 

Rokietnica, Skoki, Stęszew, Suchy Las, Swarzędz, Szamotuły, Śrem, Tarnowo Podgórne).  

 

7 podstawowych korzyści dla mieszkańców z wprowadzenia Planu Zrównoważonej Mobilności: 

• stworzenie spójnej sieci infrastruktury rowerowej (tras i ścieżek rowerowych), w kontekście 

komunikacyjnym, jak i turystycznym; 

• atrakcyjniejsza i bardziej dostępna komunikacja zbiorowa, zapewnienie wszystkim 

mieszkańcom obszaru Metropolii Poznańskiej takich opcji transportowych, które umożliwiają 

łatwy dostęp do celów podróży i usług; 

• wzrost bezpieczeństwa w ruchu drogowym, w szczególności pieszych i rowerzystów; 

• zmniejszenie natężenia ruchu samochodowego; 

• redukcja zanieczyszczenia powietrza i hałasu, emisji gazów cieplarnianych oraz konsumpcji 

energii; 

• powstawanie nowych centrów przesiadkowych oraz parkingów "parkuj i jedź"; 

• pozytywny wpływ na atrakcyjność i jakość środowiska miejskiego z korzyścią dla mieszkańców 

i gospodarki. 

 

W latach 2021-2027 SUMP dla Miasta Poznania, po uzyskaniu pozytywnej oceny Centrum Unijnych 

Projektów Transportowych, będzie stanowił podstawę do występowania o środki unijne przeznaczone 

na jego realizację. 

 

Umowa partnerstwa dla realizacji polityki spójności w latach 2021-2027 w Polsce uzależnia uzyskanie 

dofinansowania projektów od przyjęcia SUMP przez miasta wojewódzkie oraz gminy położone w ich 

miejskich obszarach funkcjonalnych. 

 

Ad. 7. 

Z-ca wójta I. Ciok odniosła się i odpowiedziała na pytania dotyczące wydatków majątkowych, zadane 

przez radnych na poprzednim posiedzeniu komisji.  

 



Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła Wieloletni Plan Inwestycyjny na rok 2024 i odpowiedziała na 

pytania członków komisji (wydatki bieżące i wydatki majątkowe).  

 

Przewodnicząca J. Pągowska poprosiła o wyjaśnienie: 

• wzrostu kwoty z 1 757 000 zł na 2 700 000 tys. zł na szkolę przy ul. Konwaliowej - odpowiedź 

zostanie udzielona przez panią skarbnik po skonsultowaniu z NPP; 

• dział 710: działalność usługowa, plany zagospodarowania przestrzennego – sprawdzenie 

kwoty; 

• kwoty na „Czyste Powietrze”;  

• zadanie dotyczące monitoringu; 

• składka członkowska do Metropolii; 

• plan rozwoju sieci drogowych i tras rowerowych; 

• ochrona mienia komunalnego. 

 

Na pytanie dotyczące wniosków otrzymanych z referatu budowlano-inwestycyjnego, skarbnik M. 

Wojtaszewska odpowiedziała, że nie otrzymała żadnego wniosku w tego referatu i w związku z 

powyższym niektóre pozycje zostały w takiej wysokości w jakiej były wcześniej zaplanowane w WPF. 

Radna A. Ankiewicz oznajmiła, że na pewno należy dokonać zmiany, ponieważ jest tu wyraźny brak 

spójności.  

 

Radna A. Ankiewicz poinformowała członków komisji o tym, że będzie wnioskować o rozpoczęcie 

projektu i wpisanie do WPF ulic: Maciejkowa, Malwowa, Lawendowa.   

 

Radni przedstawili nową listę wniosków do budżetu z propozycjami sposobu ich finansowania:  

 

1. Biedrusko - wykonanie dokumentacji projektowej ul. Kamienna i ul. Piaskowa  - 60 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

2. Biedrusko - budowa oświetlenia na ul. Zjednoczenia od bloku 293 do 296 (projekt z 2023) - 30 000,00 

zł.   

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

3. Golęczewo - projekt oświetlenia ul. Pszenna i ul. Żytnia.  

Z-ca wójta I. Ciok zaapelowała, aby nie robić projektów oświetleń bez całościowych projektów 

drogowych. 

Wniosek został wycofany. 

4. Zrównoważona mobilność miejska w Metropolii Poznań - Golęczewo i Zielątkowo - projekt i budowa 

ścieżki rowerowej pomiędzy Golęczewem, a Zielątkowem - 200 000,00 zł.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

5. Osiedle Grzybowe - zagospodarowanie polany pod lasem III etap wg. projektu - 100 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty 5 głosami za, jedna osoba wstrzymała się od głosu. 

6. Osiedle Grzybowe - projekt techniczny modernizacji Placu Grzybowego - 80 000,00 zł. 



Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

7. Suchy Las Wschód - modernizacja ul. Księżycowej - 200 000,00 zł.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

8. Suchy Las Wschód - projekt przebudowy ul. Leśnej wraz z DDR oraz wydzielonym pasem zieleni - 400 

000,00 zł.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

9. Zielątkowo - ułożenie płyt drogowych na ulicy Pogodnej od ulicy Sportowej do odcinka pokrytego 

kostką brukową (około 300 metrów) - 170 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

10. Zielątkowo - budowa oświetlenia terenu zielonego przy ulicy Sportowej (projekt z 2022) - 100 

000,00 zł.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

11. Zielątkowo - zagospodarowanie terenu zielonego przy ulicy Sportowej (+ środki z zadania lokalnego) 

- 70 000,00 zł.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

12. Zielątkowo - projekt i budowa urządzeń monitoringu w newralgicznych miejscach wsi. ETAP I (przy 

skrzyżowaniu Leśnej, Dworcowej, Szkolnej i Krętej) - 120 000,00 zł.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

13. Zielątkowo - projekt budynku do obsługi terenu zielonego i integracji społeczności lokalnej przy ulicy 

Sportowej według koncepcji opracowanej w roku 2018 - zakres dla pozyskania środków zewnętrznych 

- 200 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

14. Złotkowo - likwidacja słupów energetycznych na ul. Słonecznikowej - 50 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty 5 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

15. Złotkowo - budowa kanalizacji na ul. Platanowej, Rodowej i Żelaznej - 500 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

16. Złotkowo - zakup kontenera na rzeczy sołectwa przy świetlicy wiejskiej (wymiary ok. 3x4 m2) - 

finansowanie z budżetu gminy, a nie z ZL (zamiast ZLB-ZLT-2024-0001) - 15 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

17. Złotniki - wykonanie koncepcji funkcjonalno-użytkowej wraz z wytycznymi do projektu szkoły 

podstawowej - zakres dla pozyskania środków zewnętrznych - 100 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

18. Złotniki Wieś – doposażenie świetlicy wiejskiej - 20 000,00 zł. 

Wniosek nie zostanie opiniowany do momentu pozyskania informacji na temat przeznaczenia 

wnioskowanej kwoty. 



19. Dofinansowanie wymiany starych pieców węglowych (ROS-WPF-2023-0001) - 97 000,00 zł. 

Z-ca wójta I. Ciok poinformowała członków komisji o ilości pieców poniżej III klasy lub z brakiem takowej 

informacji - 560 sztuk.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

20. Golęczewo - budowa kanalizacji w ul. Malinowej od ul. Tysiąclecia (ETAP I)  

Przewodnicząca J. Pągowska nie poddała wniosku pod głosowanie ze względu na wnioski złożone przez 

poszczególne komisje rady. 

21. Suchy Las i Suchy Las Wschód - wprowadzenie projektów zmiany organizacji ruchu: zwiększenie ze 

100 000 o 170 000 do 270 000 - 170 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

22. Suchy Las - koncepcja ścieżki rowerowej w ul. Szkolnej (na wysokości SP1) z powiązaniem ze ścieżką 

rowerową w ul. Młodzieżowej - 20 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

23. Złotniki - budowa boiska przy ul. Lazurytowej (92601 6050 IRK-WPF-2023-0004) - 50 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

• Dofinansowanie wspólnie z gminą Czerwonak oraz miastem i gminą Murowana Goślina zakupu 

samochodu/radiowozu dla komendy policji w Suchym Lesie. 

Za przyjęciem wniosku głosowała 1 osoba, 3 głosy przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

• Zakup 3 sztuk alkotestów dla komendy policji w Suchym Lesie – 4 500 zł. 

Za przyjęciem wniosku nie oddano żadnego głosu, 4 głosy przeciw, 1 osoba wstrzymała się od 

głosu. 

• Dofinansowanie dodatkowych płatnych patroli policji – 60 tys. zł. 

Za przyjęciem wniosku nie oddano żadnego głosu, 6 głosów przeciw.  

• Budowa chodnika na ul. Nektarowej od przystanku autobusowego w kierunku ronda z ul. 

Powstańców Wielkopolskich do istniejącego chodnika. 

Za przyjęciem wniosku nie oddano żadnego głosu, 6 głosów przeciw.  

• Projekt oświetlenia ulicznego na ul. Perłowej od ronda im. Pilarczyka do ul. Diamentowej.  

Za przyjęciem wniosku nie oddano żadnego głosu, 3 głosy przeciw, 3 osoby wstrzymały się od 

głosu.  

• Zakup 8 apteczek pierwszej pomocy wraz z urządzeniem do wyciągania kleszczy dla jednostek 

pomocniczych w gminie Suchy Las. 

Za przyjęciem wniosku głosowała 1 osoba, 5 głosów przeciw.  

• Wniosek Klubu HDK PCK „Błękitna Kropelka” – wparcie działalności kwotą 30 tys. zł. 

Wniosek nie został opiniowany ze względu na to, że został już uwzględniony w projekcie 

budżetu.  



• Wniosek Uczniowskim Klubem Sportowym „Złoci Złotkowo” nie został opiniowany, ponieważ 

został on skierowany do pana wójta.  

24. Suchy Las Wschód - wykonanie przystanków autobusowych przy ul. Meteorytowej - 20 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

25. Suchy Las Wschód - oświetlenie ul. Ruczaj (projekt z 2023) - 50 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

26. Środki na sporządzenie opinii i ekspertyz dla Rady Gminy - 10 000,00 zł.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

Radny J. Dudkiewicz zapytał o „kaczkomaty”. Mieszkańcy pytają dlaczego nie ma „kaczkomatów” w 

gminie Suchy Las? Radna J. Radzięda zasugerowała, że jeżeli mieszkańcy w ramach czynu społecznego 

mają potrzebę nakarmienia zwierząt, to tak powinno zostać.   

Ad. 8. 

- 

Ad. 9 – 11. 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Protokółowała:         Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Pągowska 


